
2:a söndagen i advent 
Predikan 2024-12-08  
Kyrkoherde Sten Rydh,  
Evangelisk-Lutherska Kyrkan i Sverige. 
Dagens ämne: Herren kommer i sitt rike 
Epistel: 1 Kor. 4:1–5. Evangelium: Luk. 21:25–36. 

I Guds, Faderns, + Sonens och den helige Andes, namn. Amen. 
Bön: Käre himmelske Fader! Vi tackar dig att du har lovat oss att Guds rike är oss 

nära genom ordet och sakramenten. Kom med din helige Ande, skänk oss tron och 
bevara oss i denna tro i alla våra livsdagar. Genom din Son, Jesus Kristus, vår Herre 
och Frälsare. Amen. 

Predikotext 2 årg.  (Mark. 1:14–15). Tiden är fullbordad. 
Vid den tiden när Johannes hade blivit satt i fängelse kom Jesus till Galiléen och predikade 

Guds evangelium och sade: ”Tiden är inne och Guds rike är nära. Omvänd er och tro på 
evangeliet!” 
Den korta predikotexten innehåller egentligen hela Bibelns huvudbudskap: ”Tiden 

är inne och Guds rike är nära. Omvänd er och tro på evangeliet!” Här sägs att människan 
behöver omvändelse och tro på evangeliet. Den tid Jesus talar om är tiden för hans 
framträdande. Johannes döparen hade kommit som den siste företrädaren och 
profeten, som skulle bereda väg för Kristus. Nu predikade han lagens ord om synden 
och sedan nådens ord om Kristus. För detta sattes han i fängelse och skulle inom kort 
också bli halshuggen och därmed slutligen få komma till den frid och eviga salighet 
som han predikat om. Så trädde Jesus fram efter sitt dop då himlen öppnades och 
Faderns röst ljöd från himlen: ”Du är min älskade Son. I dig har jag min glädje” (Mark. 
1:11). Därefter gick Jesus ut och predikade: ”Tiden är inne och Guds rike är nära. Omvänd er 
och tro på evangeliet!” 

Vi sammanfattar dagens budskap i tre punkter. 
1. Den yttersta tiden är inne. 
2. Guds rike är oss nära genom ordet och sakramenten. 
3. Guds rike kommer till oss genom omvändelse och tro. 

1. Den yttersta tiden är inne. 
”Den yttersta tiden” betecknar i Skriften framför allt det nya testamentets tid då 

Kristus kom till jorden och trädde fram som världens frälsare. Tiden mellan Kristi 
första ankomst och den andra ankomsten då han skall komma tillbaka till den yttersta 
domen är den tid som kallas ”den yttersta tiden”. Jesaja skriver: ”Det ska ske i den yttersta 
tiden  att berget med Herrens hus ska stå fast grundat och vara högst bland bergen, upphöjt över 
höjderna. Alla hednafolk ska strömma dit…” (Jes. 2:2). Både Jeremia och Mika talar på 
samma sätt om den yttersta tiden som den tid då Kristus kommer och då evangelium 
går ut över jorden. Det var därför inget fel när redan apostlarna och urkyrkan var 
övertygade om att de levde i den yttersta tiden. 
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Vi ska då ge akt på vilka kännetecken Jesu talar om i den yttersta tiden. Apostlarna 
frågade Jesus: ”Mästare, när ska det ske? Och vad blir tecknet när det ska hända?" Han svarade: 
’Se till att ni inte blir vilseledda. Många ska komma i mitt namn och säga: Jag är Messias, och: 
Tiden är nära. Följ dem inte!’”(Luk. 21:7). Detta är det första och viktigaste tecknet på 
den yttersta tiden. Fastän evangeliet predikas rent och klart av trogna apostlar och 
förkunnare kommer det också att finnas många villoläror i den yttersta tiden. En 
kristen skall därför inte låta sig förvillas. I kyrkan framträdde efter en tid den Antikrist, 
om vilken Paulus skriver: ”Först måste avfallet komma och laglöshetens människa  träda fram, 
fördärvets son, motståndaren som förhäver sig över allt som kallas gud eller heligt så att han sätter sig 
i Guds tempel och säger sig vara Gud.” (2 Tess. 2:3f). Denne Antikrist är alltså en falsk 
lärare som finns mitt i kristenheten och gör anspråk på att vara Gud. Han sitter kvar 
under lång tid, ty det står att Kristus skall förgöra honom vid sin ankomst (v 8). Med 
Luther och vår lutherska bekännelse lär vi att denne andlige ledare inte kan vara 
någon annan än den den romersk-katolske påven, som gör anspråk att allt han lär 
från sin lärostol är ofelbar sanning. Många andra falska lärare träder också upp  i den 
yttersta tiden. 

2. Guds rike är oss nära genom ordet och sakramenten. 
Varje tanke på att Guds rike skulle vara ett yttre, världsligt rike avvisas av Jesus. 

Han säger till Pilatus: ”Mitt rike är icke av denna världen” (Joh. 18:36). Gud är förvisso 
hela världens konung. Men detta är i hans allmakts rike där han regerar genom lagen. 
Gud har skapat hela universum och han uppehåller det varje dag. Han sätter också en 
gräns för synden och djävulen som inte kan åstadkomma mer ont än vad Gud tillåter. 
Varje tanke på att Gud inte skulle vara allsmäktig är falsk. Därför kan vi tryggt lita på 
att Gud är den som styr och råder i hela världen. 

Men för att verkligen lära känna vem Gud är måste vi komma in i hans nåderike. 
Detta är hans andliga rike som också kallas Kristi kyrka. Detta rike är icke av denna 
världen. Jesus säger själv: ”Guds rike kommer inte så att man kan se det med ögonen. Ingen ska 
kunna säga: Se, här är det, eller: Där är det. Nej, Guds rike är inom er” (Luk. 17:20f). Den 
sanna kyrkan är alltså osynlig. Men det finns säkra kännetecken. Där Guds ord 
förkunnas rent och klart och där sakramenten förvaltas rätt enligt Kristi instiftelse, där 
är den sanna kyrkan. Bland dessa finns också hycklare, och för deras skull är det 
viktigt att hålla fast vid att ordet och sakramenten inte förlorar sin verkan även om de 
skulle förvaltas av någon icke-troende präst. Men om prästen förkunnar falsk lära 
måste han enligt Guds klara ord avsättas. En blandad kyrka som också har falska 
lärare inom sig har inte kyrkans rätta kännetecken. 

3. Guds rike kommer till oss genom omvändelse och tro. 
I vår predikotext säger Jesus: ”Omvänd er och tro på evangeliet!” Detta budskap är 

sammanfattningen av hela Bibelns lära. Först skall då lagens lära predikas så att 
människan förstår syndens allvar. I dagens epistel står det: ”Fäll därför ingen dom i 
förtid, innan Herren kommer. Han ska kasta ljus över det som är dolt i mörkret och 
avslöja alla hjärtans avsikter, och då ska var och en få sitt beröm av Gud” (1 Kor. 4:5). 
Gud känner alla människors hjärtan. När Guds ord förkunnas är syftet att också vi 
själva skall förstå hur djup och förskräcklig synden är. När Guds lag på allvar får lysa 
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in i vårt mörker kommer lagens ljus att avslöja allt. I hjärtat finns det som biskopen Bo 
Giertz en gång i en känd bok kallade ”stengrunden”. Det betyder att arvsynden går så 
djupt att ingenting kan vara värre. Vi kan aldrig med vår egen vilja eller försök till 
goda gärningar förändra denna ”stengrund”, där ingenting gott kan växa. Vår 
lutherska bekännelse säger: ”Vi lär också, att alla människor som föds naturligt efter 
Adams fall, blir avlade och födda med synd. Redan i moderlivet är de fulla med ond 
lust och begärelse. Av naturen kan de inte ha någon verklig gudsfruktan eller sann tro 
på Gud” (CA 2:1, SKB 57).  

När Johannes döparen förberedde Jesu ankomst predikade han just detta. Han 
sade: ”Huggormsyngel! Vem har visat er att ni ska fly den kommande vredesdomen? Bär då sådan 
frukt som hör till omvändelsen. Och tro inte att ni kan säga inom er: Vi har Abraham till far. För jag 
säger er att Gud kan väcka upp barn åt Abraham ur dessa stenar. Yxan är redan satt till roten på 
träden. Varje träd som inte bär god frukt huggs bort och kastas i elden” (Matt. 3:7–10). 

Men när synden är avslöjad måste evangeliet predikas. Utan detta kan ingen sann 
omvändelse ske. Därför predikade också Johannes om Jesus och sade: ”Se Guds 
Lamm som tar bort världens synd!” (Joh. 1:29) Så är det när vi hör budskapet om att Jesus 
har lidit och dött i vårt ställe som vi genom den helige Andes kraft får komma till tro  
när och var det behagar Gud. När vi är i nöd och förtvivlan över våra förskräckliga 
synder får vi höra det glada budskapet att ”Jesu Kristi, Guds Sons blod renar oss från all 
synd” (1 Joh. 1:7). Detta evangelium ges oss också i dopet och avlösningen, och i 
nattvarden får vi ta emot hans sanna kropp och blod till försäkran om våra synders 
förlåtelse. Amen. 

Bön. Lovad vare Gud och välsignad i evighet, som med sitt ord har tröstat, lärt, 
förmanat och varnat oss. Hans helige Ande stadfäste ordet i våra hjärtan, att vi inte 
må vara glömska hörare, utan ordets görare, och så dagligen tillväxa i tro, hopp, 
kärlek och tålamod intill änden, och bli evigt saliga. Genom Jesus Kristus, vår Herre 
och Frälsare. Amen.
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